
              
    
     
 ג תשפ" תשרי  כ"ו  ,בס"ד        

 2022 באוקטובר 21     
 

 
 

   

ע  ד י מ ף   ד
 

2771 
 

     " בראשית "   רשת פ שבת  
 מאיר: -מתחילים מבראשית! / סיון רהב 

 דבר חגיגי מאוד מתחיל השבוע, וחבל לפספס אותו:
מייד אחרי שמחת תורה נפתח מחזור הלימוד הבסיסי ביותר ביהדות. עם כל הכבוד )ויש כבוד( לדף היומי,  

למשנה היומית, להלכה היומית, לרמב"ם היומי ולשאר מפעלי הלימוד שקיימים היום, השבוע מתחילים 
בוע מחולקת  מההתחלה של הכול: פרשת בראשית. בראשית ברא אלוקים את השמיים ואת הארץ. פרשת הש

 לשבעה חלקים, אחד לכל יום בשבוע, ונהוג ללמוד כל קטע עם הפירוש של רש"י.  
אפשר ללמוד את פרשת השבוע לבד, אפשר עם בן/בת הזוג, עם הילדים או עם ההורים שלנו, עם סבא וסבתא, 

אולי לקנות   ו ואפשר גם להציע לימוד בחברותא למישהו ממעגל פחות קרוב. את הפרשה ניתן למצוא בגוגל, א 
 ספר של פרשן מסוים מבין אלפי הספרים שקיימים, וכמובן שאפשר פשוט לפתוח תנ"ך ולצלול. כלומר להמריא.
זה לא לימוד של היסטוריה אלא של אקטואליה, התורה מדברת עלינו ואלינו. לימוד קבוע כזה נותן כמה דקות  

הזדמנות  יוחד. שבועיים לפני הבחירות, יש לנו של יציבות ושפיות יומית, בתקופה שבה אנו זקוקים להן במ 
 לבחור בחירה נוספת, נצחית.

 

 נר זיכרון 

 

 תשע"ג תשרי כ"ח   -ז"ל  מרדכי  דניאל
 

 תשע"חתשרי   ל' -ז"ל  כהן - רות כץ
 
 

 

 
 
 

 שהשמחה במעונם 
 טוב  - מזל 

 

   . חביבה - הנכדה, הנינה, מתן לעדן ויהודה לב, לתרצה ורפי אלון, למאיר ולאה כהן ולכל המשפחה להולדת הבת,  
 

 .למירי ויונתן אלטמן ולכל המשפחה להולדת הבן
 

 לאסתר דישון ולכל המשפחה להולדת הנין, נכד לישי )ז"ל( ונורית, בן לשירי ואביתר.
 

 בתם, תמר לגיל מצוות.   הבהגיעלאושרית ולרב מיכאל סטבון ולכל המשפחה 
 
 
 
 
 
 
 

 #   2580וג מקוצר  חי   - מטלפון ביתי נייח    )מתוך הקיבוץ(   - שר"פ    מוקד 
 מכל מקום בארץ ובחו"ל. בנייד   073-2341234או לטל' 

 

 
 
 

   שבת    זמני                
  

  17:29  הדלקת נרות 
 

 17:49 מנחה וקבלת שבת   

 

 18:35   השבת צאת 
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 פינת ההלכה
 

 אתרוגים אחרי סוכות...

ימים ולילות    ה, העושלועדת בית הכנסתתודה גדולה  לדבר תודה: הגיע... וזו הזמנות נפלאה אחרי החגים 

ולכל מי    בעלי התפילה, הקריאה, התקיעה תודה לכל    בצרכי ציבור באמונה. הקב"ה ישלם שכרכם!  ת ועוסק

  וברכות חמות  ולאורן גללחתנים היקרים לאבי שכטר  תבואו על הברכה. ברכות .  מילה טובהבשנתנו יד בעצה ו

, על תפילות בציבור משמעותיות, ועל תרומת כל אחד ואחת מכם לשמחת חג אמיתית. ברכת  לכם קהילה יקרה

 ה' עליכם! 

************************************************ 
אמנם שנת השמיטה מאחורינו, אך פירות שמיטה שיש בהם קדושת שביעית עוד אתנו. מצו"ב עקרי  

 הדינים הרלוונטיים גם בשנה הזו )שנה שמינית(: 
 

כל זמן שהם עדיין ראויים למאכל אדם  פירות וחלקי פירות שנשתיירו וכבר אין מי שירצה לאוכלם,   .א

  בדם בידיים.או בהמה, נותרה בהם קדושת שביעית, ואסור לא

אסור להניחם בפח מטונף, מפני שהנחתם שם מאבדת אותם מלהיות ראויים למאכל, הואיל וכבר לא    .ב

יש לעטוף את שיירי הפירות הללו בשקית ניילון או נייר, ולהניחם  לפיכך,  .  יהיה אדם שירצה לאוכלם

ן לנהוג גם כאשר אין בפח  שבאופן זה הם נשמרים שם מטינוף ואינם מונחים בדרך ביזיון. וכך נכו   בפח,

 .הפרטי דבר מטונף, כדי להגן על שיירי הפירות מטינוף בפח המרכזי

לגבי   .ג לנהוג  יש  לאכילהכן  שראויות  לגבי  קליפות  וכן  וגזר.  מלפפונים  תפוחים,  כקליפות  העלים  , 

 של הכרוב שרגילים להסיר.   החיצוניים

כגון קליפות וגרעיני פירות שאין רגילים   רות שאינם ראויים לאכילת אדם או חיה,שיירי פי עם זאת,   .ד

 לאור כל זאת, נפרט כעת בנוגע לאתרוגים השנה:    .מותר לזרוק לפח הזבל בלא הגבלהכיום לאכול, 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 . שבת שלום, הרב מיכאל

 

 הלכות מיוחדות /אתרוג מ'אוצר בית דין' 
 

כל האתרוגים שגדלו בארץ ישראל ובכללם מה שנמכר בשלוחות    -כל מי שברשותם אתרוג מ'אוצר בית דין' ]למעשה  
הבאות ההלכות  על  להקפיד  צריכים  המינים[,  ארבעת  במסגרת   :השנה 

 

ו א.   הרגילה  השימוש  בדרך  בו  בידייםלהשתמש  להפסידו   .לא 
 

 .אם רוצים לזרוק אותו לאשפה, יש להמתין עד שיצטמק לחלוטין ואז לזרוק אותוב.  
 
אין לנעוץ בו ציפורן לצורך בשמים של הבדלה, שכן על ידי כך אנו מפסידים את  ג.  

מאכילה  .האתרוג 
 

דהיינו ניתן    -העושים ריבה/ליקר מאתרוג זה, עליהם לשמור על קדושת שביעית  ד.  
לאשפה אותם  להשליך  לא  אבל  לשתות(  )או   .לאכול 

 
פירות שביעית'ה.   'ביעור  להם  לעשות  חובה  כן,  כלומר,    כמו  הביעור.  זמן  בהגיע 

  , להפקיר את האתרוגים שנשארו או את הריבה/ליקר מאתרוגים לפני חודש שבט
 .ולאחר מכן יוכלו להכניסם לביתם בתורת הפקר
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תורה  שמחת של דגלים  
 

 . שהדגלים הרקומים של ילדי הגנים נמצאים כעת בארכיון   להודיע חשוב לי    , לאחר שמספר אנשים פנו אלי 
 

  !   רציתי שהאוצר הזה יישמר
 

 .הגניםשוט אין מספיק דגלים לכל ילדי פ
 

  ?אז מי מרים חוט ומחט
 

 !צריכים עוד דגלים
 ג'ודי שניידר.                     

 
 
 

 שנייה  יד  ביגוד מיזם
 

 ולהעביר בארון  סדר לעשות אותך מזמינות', תתחדשי -תני - קחי ..." 'הכל יתחדש החגים אחרי "

 .להם נדאג כבר אנחנו  ,מצוין  עד מאוד טוב במצב( ילדים/גברים/נשים) בשימוש לא בגדים אלינו 
 

 .בהמשך , במיזם להשתתף והזמנה נוספים פרטים
 

 .המינים לשני  מיועד אך, נקבה בלשון  מנוסח הפרסום*
       

 .זקן  בן  ורננה  ליס אליאור, לוי  לשולמית להעביר ניתן      
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 אין מחר...   - אם אין עבר    - מן הארכיון  
 

 . ידיעות הקבוצה'של ' )!( השבוע, לפני שבעים שנה ראה אור גליון המאה
היו לאו את דפי הדיווח מעידים על קבוצה צעירה ותוססת, שכל מעייניה יאין ספק שהתכנים שמ

  מכוונים לעשייה ולשיפור בתחומי החיים המגוונים: עבודה, בנין, חברה ותרבות.
 

הקבוצה, ששימש כמזכיר הפנים של , שלמה גמליאלעל ידי  " גליון המאהב"המילים הבאות נכתבו 
 כארבע שנים לאחר העלייה על הקרקע:

 

 
אכן זכינו לגליון המאה של "ידיעות השבוע". מאורע זה ראוי לציון מיוחד, כי בתולדות העיתונות  "

השלוחותית אין לנו, כמדומני, תופעה מקבילה למה שנוגע לרציפות הפרסומים האינפורמאטיביים שלנו.  
משק, לפני למעלה משנתיים, ומאז נמשכת הוצאת ה"ידיעות" כמעט    התחיל בדבר זה יוסף ג, בהיותו מרכז 

 ללא הפסק. 
טכנית, וכוונתי למכונת הכתיבה שלנו.    א נדמה לי שהסיבות להצלחה זו הן שתיים: הסיבה הראשונה הי 

הדפסת האינפורמציה במקום, וכך יכולנו למסור לחברים ידיעות 'טריות' ממש,  את  רכישת כלי זה איפשרה  
וזה ללא ספק דבר חשוב מאוד בכל עלון אינפורמאטיבי. אחת הטרוניות העיקריות ואולי הטענה הממשית  
היחידה, שהוטחו נגד מסירת האינפורמציה בשנים הקודמות היתה שהעיתון מביא ידיעות 'מיושנות' ובזה  

פח הרבה מערכו. בעבר נהגנו לכתוב את החומר ביד, ולמסרו אח"כ החוצה לשם הדפסה )סטנסיל(,  הוא מק 
 וכרגיל עברו שבועיים ולעיתים אף יותר מזה, עד שהחומר המודפס הגיע אל החברים.  

את הסיבה השניה אני רואה בהתפתחות המשק. עובדה היא שגם כעת, ובזה אין הבדל ממשי בין ה"ידיעות"  
ה שהוצאנו בעבר, אין לנו עיתון במובן של כלי ביטוי לדעת החברים בשאלות השונות המעסיקות את  לבין מ 

ציבורנו, אלא כמעט אך ורק עלון אינפורמאטיבי. עתה יש לנו משק על ענפיו השונים, קיים מנגנון פעיל  
 ... של עלון כזה   קשה לקבל חומרים מענפים וממוסדות במידה הדרושה להוצאה קבועה   ולא בתחומים שונים,  

נשאלת כמובן השאלה, האם עלינו להסתפק בהישג זה. במילים אחרות: האם חושבים החברים שדי לנו  
 ב"ידיעות" כפי שהן מופיעות עכשיו, או האם הגיעה השעה להרחבה ולשיפורים בשטח זה. 

ציבור כשלנו איננו  לדעתי, היה רצוי, מכמה טעמים, לעבור לצורת עיתון כפי שהיא מקובלת במשקים אחרים.  
צריך להסתפק בקבלת ידיעות בלבד. אפשר לדרוש מחברים לא מעטים לתרום את חלקם לעיתון הן ע"י  

, או ע"י מסירת דו"חות יותר נרחבים לעיתון על הנעשה בענפים. רק  " מאמרים במה שנקרא "שאלות עיוניות 
השני המצב לא יותר טוב, למרות    לעיתים רחוקות זוכים אנו לרשימות מהסוג הראשון, וגם לגבי הסוג 

שבמקרה זה אין מלאכת הכתיבה קשה כל כך. כן יהיה רצוי, לדעתי, לעבור להכפלה. ע"י כך נבטיח שכל חבר  
יקבל את העיתון לחדרו ויוכל לקראו שם במנוחה, במקום שחברים רבים צריכים להידחק אל הלוח כדי  

 .. במספר טפסים יותר גדול במקומות שונים.   "לחטוף" את החדשות, וגם נוכל להפיץ את עיתוננו 
אם תתגבש דעת ציבור חיובית להצעה זו )וזה יחייב כמובן את ה'סופרים בכח' לעבור אל הפועל(, אזי יש  
לעשות את כל הצעדים הדרושים בכיוון זה, החל בבחירת מערכת )כי יחיד לא יוכל לעשות את המלאכה  

 מתאים שיספק את דרישותינו. בעיקר מבחינת מהירות ההדפסה.   הזאת לבדו( וכלה בתקשרות עם בית דפוס 
 ". אשמח לשמוע את תגובת החברים להצעה זו, ואולי יובא הדבר גם לדיון במוסד מתאים 

 שלמה ג. 
 

שלמה גמליאל בגליון    רבות נעשה בתחום זה מאז ועד היום ואשרינו שזכינו להביא את מילותיו של
 )!( של 'הד הגלבוע'...   2771  - ה 
 

 המאה' חתם הדיווח המרגש הבא:   יליון את 'ג 
"במוצאי שמיני עצרת התקיימה מסיבת חנוכת חדר האוכל החדש. המסיבה נפתחה בטקס קביעת  

 מזוזה בחדר האוכל, ולאחר דברי פתיחה החלה התכנית, שכללה הקראות שונות וריקודים.  
 המסיבה עברה בהצלחה רבה ונסתיימה לאחר חצות הליל"... 

 העשיה קרמו עור וגידים. חלקם שורדים עד ימינו, וחלקם הפכו לזיכרון מתוק מהעבר....החלומות ו
 

 .רותי פרסבברכת שנת פריחה וצמיחה לכל בית שלוחות,                   
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   המרפאהמ
 

 23-28.10 -של שעות פתיחת המרפאה בשבוע 

 חגית ו.   -שבת שלום          
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 בדיקות דם 

קבלת קהל  
 אחיות 

 קבלת רופא 
 קבלת קהל 

 מזכירה 
 טיפת חלב 

 7:30-8:10 א'
10:00-12:30 
13:30-14:30 

 8:00-9:00  

  8:00-9:00 12:30-14:00 12:30-15:00  ב'

    11:30-12:30  ג'

   13:30-16:30 13:00-17:00  ד'

  8:00-9:00  8:30-11:00 7:00-8:10 'ה

  8:00-9:00  8:30-12:30  ו'
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 מועדת תכנון
 

)לשעבר פוקס/מועלם(,   #24השבוע אי"ה יתחילו עבודות הריסה של החצי השמאלי של בית 
 חדש של ג'ודי פולסטר. ה הובהמשך בניית בית

 

ההשפעה של התהליך )כגון כניסת כלים כבדים, פועלים,  - במרכז הקיבוץ נמצא כיוון שהאתר
 גידור, לכלוך, רעש ועוד(, תהיה על כלל הקיבוץ.

 

כולם נדרשים להישמר ולשמור במקסימום, לרבות מעבר בדרכים חלופיות ככל שניתן, במיוחד 
 בימי חול. 

 יוחאי רבי.  -  בהצלחה רבה לכולם  
 

 
 

 מים 
 

 ומספר נפשות   תעריף המים
 

 ממכתב שקבלנו מרשות המים
 

 2023כמות מוכרת לעניין תעריפים לשנת הנדון: 
 

בגובה של   מים  כמות  מגיעה  נפש  לכל  כי  קובעים  מוכרת(  כמות  )קביעת  מ"ק    3.5כללי המים 
מ"ק לחודש ליחידה המשמשת למגורים(, בתעריף מים נמוך. זכות זו    7  -לחודש )ולא פחות מ

 כפופה לעדכון מספר הנפשות אצל ספק המים.  
 

 לכן
 

    נפשות שרשום בחשבון המים.המספר  אני מבקש מנציג של כל בית אב לבדוק את 
 

ילדים שעברו לבית צעירים או רוסים יהיו רשומים שם.  אם הנתון לא נכון נא לעדכן אותי  
 לנובמבר.   18-בהקדם אבל לא יאוחר מ

משפחה שרוצה להוסיף נפש צריכה לתת לי העתק של תעודת זהות וספח בו מצוינים כתובת 
 מגורים בשלוחות.  

 מים" בחדר האוכל.  - חשמל - או לשים בתא דואר "גז   gmcshl1@gmail.com  אפשר לשלוח לדוא"ל: 
 

   .דן גולדנברג
 

 

 אסיפת חברים  

 תתקיים אי"ה  

 (  23.10.2022ביום ראשון, כ"ח תשרי תשפ"ג ) 

   20:00בשעה 

 האסיפה תתקיים בזום 
 

 חברים המעוניינים להשתתף באופן פיזי מתבקשים לעדכן את רפי אלון. 
 

 https://us02web.zoom.us/j/84057292771להלן הקישור ל"זום"  
 

 סדר יום לאסיפת חברים 
 

 . מועמד: שמואל ברלוביץ  -  הצעת מש"א לבחירת רכז ועדת דת ובית כנסת .1
 

 . שאול מציגה: רננה -  העברה לקלפי   -אישור נוהל בעלי תפקידים  .2
 

 . שי גרוסמןמציג:  -  אישור עדכונים במפת המשבצת של שלוחות .3
        

 הנהלת האסיפה.  - מוזמנים       

 

https://us02web.zoom.us/j/84057292771
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 מרכזת המשק של   הולחנמש
 

 וצופה לו איכר,     "כי הקיץ חלף, 
 איך בבוקר הקר    כי רוחף מעליו 

 הקיץ מפנה את העורף.   מפרשו הסמוי של החורף. 
 וכברת אדמה   מתקצרים הימים, 

 שדמו בדמה,    ובנפש הומים 
 מחכה לזרעים ומטר." / חיה ורד.   כיסופים ותוגות כמיתר... 

 

לפני שאנחנו מתרגלים לימי השגרה הברוכים, זה הזמן לומר תודה לכל    - אחרי החגים כבר כאן 
  ,לעמית, לנתלי ולבנות הש.ל ,מי שעזר, סייע, תמך והוסיף לאווירת החג. לילדי החטיבה והתיכון 

מסורת   -)כמובן גם בפירוק(  םליוסי יעיש ולחברים המתנדבים בבניית הסוכות לוותיקי  ,להורים
רב דוריות והנתינה בקהילה. גם השנה החטיבה והתיכון בליווי המדריכים,  שממחישה מידי שנה את ה 

 . הקיבוץ  הורים מתנדבים, עובדי המטע והנוי דאגו לאיסוף כפות וחלוקה שלהם ברחבי 
 תודה להורי מערכת החינוך והגיל הרך שלקחו יוזמה ובנו סוכות בגנים ובבית הילדים. 

לנו גם השנה לסט נאה של ארבעת המינים, לחזנים,  תודה לרב מיכאל וועדת בית כנסת שדאגו 
בת שבע לרנר ודבורה ליס שגם   ,לבעלי קריאה, לכיבוד בקידוש ולשקיות. תודה לג'ודי פולסטר

 , לחיים וענבל  , השנה אפשרו לכל מי שרצתה לעלות לתורה בקריאת נשים. תודה לקייטרינג אדום 
 ל השירות והגמישות בשעות הפתיחה, , תודה לרעיה ולצוות הכולבו ע י על המבחר הקולינאר 

תודה לצוות המכבסה שעמד בעומס ובגשרים הרבים. תודה לאורן גל על אירוע העפיפוניאדה 
זה כבר מסורת!!!. ותודה לכל ממלאי.ות התפקידים שבחג כמו גם  - שהתקיים זו הפעם השביעית 

חות היקרה, שנתנו בשגרה המשיכו לתת שירות מסור וטוב ולכל החברות והחברים קהילת שלו 
 אשרינו.   -   יד, אמרו מילה טובה ולקחו חלק

 

 לאבי שכטר חתן תורה ולאורן גל חתן בראשית.    - ברכות חמות
 

 ......  טעימות מהמשק
תוכנית הזריעה לשנה הקרובה כבר מוכנה והתחלנו בהכשרת השטחים, השנה אנחנו    - גד"ש

ולחזור לגדל עגבניות באזור השפעה ועם ההגעה של   ,מתכננים לשלש את שיטחי גידול הכותנה
 צינור המים החדש גם באדמות כוכב )ליד פארק צבאים(. 

 

משיב הרוח ומוריד הגשם" בעוד  ביום שני האחרון התפללנו על הגשם והתחלנו לברך " - מים
עונת הסתיו מתאפיינת בהכנת השטחים ובזריעות  - כשבועיים נצרף  לתפילה "ותן טל ומטר" 

ומצריכה כמויות גדולות של מים, עם המעבר )לפני כשנתיים, בעקבות הרפורמה במשק המים 
והעלייה הגדולה במחירי המים בעמק( בהשקיה ממאגר גלבוע להשקיה מבריכות עמירם ונתן  

הבנו שבעונת הלחץ )האביב ובעיקר הסתיו( אנחנו צריכים   )מהלך שחסך לנו מאות אלפי שקלים( 
סמוכות   להוסיף למערך ההשקיה גם את שלושת בריכות אהרונים )בריכות לתגבר את האגירה ו

השנה נערכנו מבעוד מועד ועם שיתוף פעולה של המדגה אנחנו   .הנמצאות בשימוש המדגה(
 ,שואבים גם מבריכות אהרונים ומצליחים לעמוד בהספקת המים לחלקות. תודה לשחל רמון 

 הפעולה וליוסי קנר על הליווי המקצועי.   ליחיאל ניזרי על שיתוף  ,)מנהל ענף מי השקיה(
 שנזכה בע"ה לחורף של גשמי ברכה.  

 

הזיתים ו בשבועיים האחרונים התחלנו במסיק זיתים, בחלקת זיתי המאכל שבשפעה  - זיתים
דונם בשפעה( הייתה אמורה בהתאם   300משווקים למפעל "פריניר". חלקת זיתי השמן שלנו )

אך מכיוון שהקבלן שהיה אמור לעקור את החלקה לא עמד   להחלטות ולתוכנית שלנו להיעקר,
ולהשלים אותה לאחר המסיק.   העקירה בתנאי ההסכם ואף גרם נזק לחלקה, הוחלט להשהות את 

 עמק המעיינות )שבמפעלים האזוריים(.   assiהשמן משווקים לבית הבד  זיתי  

שכטר על ההשקעה וטיפוח חלקות הזית שלנו. בתקווה ותפילה   זה המקום להודות לחיימקה
 למסיק מוצלח וכתית מעולה.  

 רותם שכטר.   -שבת שלום          
        

 ם שלו - שבת  
 טוב -חודש 
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 שלום לכולם, 
 

 משולחנה של מזכלי"ת |אחרי החגים יתחדש הכל 
 

רגע אחרי חג הסוכות, האחרון בחגי תשרי, זו הזדמנות לאסיף שיש בו התבוננות על הטוב, הזדמנות להודות  
 ולהוקיר, ולסמן את הטעון התחדשות לימים שיבואו.  

בעין הנצי"ב אותו הובילו אורית נצר והרבנית רחל קרן. סיומה של שנת  כנס 'הקהל' בחול המועד השתתפתי ב
ה הזדמנות שהן אחזו בה בשתי ידיים, והזמינו לדיון ומחשבה על אתגרי העתיד בעין  שמיטה, זמן הקהל, הי

עמק, חברה רב דורית, מוגנות, ביטחון פנים וחוץ, יחסי החברה הישראלית והחברה  -חברתית יהודית: יחסי עיר 
 בחינוך.  הדרוזית בישראל, ועוד. המושב החותם של הכנס תחת הכותרת "להסתכל לדור הבא בעיניים", עסק 

 

 שמחתי לקחת חלק בין שלל הדוברים המעולים, וניצלתי את הבמה שניתנה לי כדי לומר:  
"שנת שמיטה היא הזדמנות להתחדשות, ו'הקהל' הוא כריתה מחודשת של הברית, התחייבות להיכנס בה  

חייבת לדבר בשפת המציאות שבה  מחדש. ההתחייבות פירושה שימור, והכניסה המחודשת משמעה שהברית 
א הסופר  , ממש כפי שעשה עזרא הסופר כשהעמיד מחדש את הברית בחזרתם של גולי בבל. עזרמחדשים אותה

הוביל את ההתחייבות לשמור על הברית, ובאותה העת הוביל שורה של תקנות וחידושים, שהמרתק מכולם בעיני  
הוא החלפת הכתב. הוא נפרד מכתב דע"ץ העתיק, והביא עימו מבבל את האותיות המרובעות. לכאורה עניין  

 טכני, אך למעשה, משהו עמוק מאד.  
רה ואת סגירת ספרי המקרא בתנ"ך המוכר לנו עד היום, תוך שהוא משתמש  עזרא הוביל את מהפכת כתיבת התו

 בטכנולוגיה ובשפה של זמנו, ולוחם בהתנגדויות.  
 

שבוע השמיטה המתחיל כעת, נמצא בעיצומו של עידן שינוי שפה וכתב. יש לנו הזדמנות להשפיע ויש לנו גם  
. שש השנים הבאות יכולות להיות שנים חשובות  החובה להיות מושפעים, בלא חשש. ככה צומחים דברים חדשים 

מאד לתנועת הקיבוץ הדתי, שנים בהן נבנה עוד קומה בעשייתנו יחד עם שותפים לדרך". )לקריאת הגרסה  
 כאן  השלמה של דברי ניתן ללחוץ  

 

שמחתי להשתתף השבוע ביחד עם מדרשת עין הנצי"ב, מדרשת נטע ומדרשת רוני בצהלי, כולן מדרשות מבית  
האירוע עמד בסימן הוקרה   בטקס הוקרה בסוכת שר הביטחון לכבודן של המדרשות המשרתות. הקיבוץ הדתי,  

ולמדרשת לינדנבאום, במלאת עשרים שנה להקמת מסלול הגרעינים בהובלתן. בהמשך  למדרשת עין הנצי"ב  
התרגשתי לעלות לרגל ולבקר בסוכתו של נשיא המדינה בוז'י הרצוג ורעייתו היקרה מיכל. השנה הוקדשה סוכת  

 בית הנשיא לחקלאות ולחקלאים בארץ ישראל, ובאתי להוקירם על כך!  
 

 לקראת הבחירות שיתקיים בבארות יצחק.   לכנס הפוליטי ובעת כתיבת שורות אלה אנו בעיצומן של ההכנות  
 ב"ה נספר בהרבה על כך בהמשך. 

 

  -  אור דולק בבית הכנסת 
שנים לאירועי ליל הבדולח, הלילה בו עלו באש מאות בתי כנסת בגרמניה   84בעוד כשלושה שבועות נציין מלאת 

 ואוסטריה, הלילה שהיה נקודת מפנה במאורעות השואה ובגורלו של העם היהודי.  
 מאות קהילות בישראל ובכל רחבי העולם ישאירו את אורות בית הכנסת דולקים כל הלילה, 

  , במיזם "אור דולק בבית הכנסת" שמובילה דליה יוחנן 2022בנובמבר   10ל  9ט'ז חשון, בלילה שבין  אור ל 
 מקיבוץ טירת צבי יחד עם מטה תנועת הקיבוץ הדתי.  

 

בימים אלו אנו מפיצים בכוחות משותפים את המיזם המרגש הזה בכל העולם, קושרים קצוות, מתחברים ליהדות  
נרגשות מקהילות קרובות ורחוקות. כמובן שכל קיבוצי ויישובי תנועת הקיבוץ הדתי  התפוצות, וזוכים לתגובות 

מוזמנים גם השנה להשתתף, ובנוסף להשארת האורות הדולקים, כל קהילה מוזמנת להוסיף אירוע קצר, טקס,  
מפגש, או לימוד תורה, בהתאם למה שמתאים לה.  מצורף לינק להרשמת הקהילה שלכם  

https://landing.zst.co.il/or_dolek/   
יוצרת למעוניינים )עם  - עם ההרשמה תקבלו הצעות לפעילות בקהילה: נושאים לשיחה ולימוד וגם סדנת כתיבה

  הנחיה חינם!(. 
 איך אפשר עוד לסייע ליוזמה הזו לגדול ולהתרחב? 

כל מי שיש לו בני משפחה וחברים מעבר לים, מוזמן להפיץ את הפרסום ולהרבות עוד ועוד אור בבתי הכנסת בכל  
 לחזק את הזהות היהודית של היחיד ושל הקהילה! העולם. הלילה בו עלו באש מאות בתי כנסת, הוא הלילה בו ראוי  

 

   -  שבתות התנועה 
ץ הדתי כבר כאן בפתח. שתיים במלון נחשולים הידוע, ועוד אחת  הנה זה בא. שלוש שבתות עיון ונופש של הקיבו

ההרשמה תפתח רק ביום  סופשבוע שמתחיל כבר מיום חמישי ונמשך עד מוצאי שבת, באנ"א מצפה רמון.  -
   . 9:00בשעה   26.10.22רביעי, א' בחשון, 

 
 . שרה עברון וחברי המזכירות הפעילה שבת שלום,                  

 

https://docs.google.com/document/d/1t-OrMwHyXBqmytz02CysyqW_HdVwzQPr/edit?usp=sharing&ouid=115230515823097620136&rtpof=true&sd=true
https://landing.zst.co.il/or_dolek/

